

INTERNATIONAL CONFERENCE

The impact of the European Convention on Human Rights in domestic legal systems

Rome, 18 October 2024 – 4 p.m.

CHAMBER OF DEPUTIES

MAPPAMONDO ROOM

MONTECITORIO PALACE – MAIN ENTRANCE

Greetings

Laura BOLDRINI, *President of the Standing Committee on Human Rights in the World of the Foreign and Community Affairs Commission of the Chamber of Deputies*

Francesco GRECO, *President of the National Council Bar*

Anton Giulio LANA, *President of the Institut des droits de l'homme des Avocats Européens (IDHAE) and of the Unione forense per la tutela dei diritti umani*

Mario CARTA, *Director of the Department of Law and Digital Society, University of Rome UnitelmaSapienza*

Moderator

Dominique ATTIAS, *President of the Board of Directors of the European Lawyers Foundation*

Lectio magistralis

Guido RAIMONDI, *Professor of International Protection of Human Rights at the LUISS University of Rome, former President of the European Court of Human Rights*

The impact of the ECHR in the French legal system

Bertrand FAVREAU, *President of the 'Ludovic Trarieux' International Human Rights Award*

The impact of the ECHR in the Belgian legal system

Thierry BONTINCK, *Lawyer in Brussels, Treasurer of the IDHAE*

The impact of the ECHR in the Luxembourg legal system

Giulia JAEGER, *Lawyer in Luxembourg and Rome, Secretary General of the IDHAE*

Closing remarks

Christophe PETTTI, *Vice President of IDHAE*

6 p.m.

Award Ceremony

of the XXIX International Human Rights Award

“Ludovic Trarieux” 2024

presented to burmese lawyer

Ywet Nu Aung

by President Laura Boldrini

in the hands of **Aung Myo Min**

(Minister of Human Rights of the Burmese government of National unity in exile)

with a Special Mention for the

Law Society of Northern Ireland

With the participation of



Office in Venice
Bureau à Venise
Ufficio di Venezia

Under the patronage of



Partners:



SCUOLA NAZIONALE
Alta Formazione Specialistica
Unione Forense per la
Tutela dei Diritti Umani



UNIONE FORENSE PER LA TUTELA DEI DIRITTI UMANI
fich



I diritti dell'uomo
cronache e battaglie

Information – Registration: tel. 06/8412940 - info@unionedirittiumani.it

Access to the Hall will be allowed, by 3.45 p.m., until the maximum capacity is reached (no. 100 people).

Appropriate clothing is requested and, for gentlemen, a jacket is mandatory.

The event can be followed remotely.

CONFÉRENCE INTERNATIONALE

L'impact de la Convention européenne des droits de l'homme sur les systèmes juridiques nationaux

Rome, le 18 octobre 2024 – 16:00 heures

CHAMBRE DES DEPUTES

SALLE MAPPAMONDO

PALAIS MONTECTORIO – ENTREE PRINCIPALE

Salutations

Laura BOLDRINI, *Présidente de la Commission permanente des droits de l'homme dans le monde de la Commission des affaires étrangères et communautaires de la Chambre des députés italienne*

Francesco GRECO, *Président du Conseil national italien des avocats*

Anton Giulio LANA, *Président de l'Institut des droits de l'homme des avocats européens (IDHAE) et de l'Unione forense per la tutela dei diritti umani*

Mario CARTA, *Directeur du Département de droit et de société digitale de l'Université de Rome UnitelmaSapienza*

Modère

Dominique ATTIAS, *Président du Conseil d'Administration de la Fondation des Avocats Européen*

Lectio magistralis

Guido RAIMONDI, *Professeur de protection internationale des droits de l'homme à l'Université LUISS de Rome, ancien Président de la Cour européenne des droits de l'homme*

L'impact de la CEDH dans le système juridique français

Bertrand FAVREAU, *Président du Prix international des droits de l'homme « Ludovic Trarieux »*

L'impact de la CEDH dans le système juridique belge

Thierry BONTINCK, *Avocat à Bruxelles, Trésorier de l'IDHAE*

L'impact de la CEDH dans le système juridique luxembourgeois

Giulia JAEGER, *Avocate au Luxembourg et à Rome, Secrétaire Général de l'IDHAE*

Conclut

Christophe PETTTI, *Vice-Président de l'IDHAE*

18:00 heures

Cérémonie de remise

du XXIX Prix international des droits de l'homme « Ludovic Trarieux » 2024

à l'Avocate birmane

Ywet Nu Aung

par la Présidente Laura Boldrini

entre les mains de **Aung Myo Min**

(Ministre des droits humains du gouvernement d'Unité nationale birman en exil)

avec la Mention Spéciale pour la

Law Society of Northern Ireland

Avec la participation de



Office in Venice
Bureau à Venise
Ufficio di Venezia

Sous le patronage de



Partner:



SCUOLA NAZIONALE
Alta Formazione Specialistica
Unione Forense per la
Tutela dei Diritti Umani



UNIONE FORENSE PER LA TUTELA DEI DIRITTI UMANI
fich



I diritti dell'uomo
cronache e battaglie

Information – Inscription: tel. 06/8412940 - info@unionedirittiumani.it

L'accès à la salle sera autorisé, à partir de 15 h 45, jusqu'à ce que la capacité maximale soit atteinte (no. 100 personnes).

Des vêtements appropriés sont requis et, pour les messieurs, une veste est obligatoire.

L'événement peut être suivi à distance.